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NÄRVAROLISTA

Tjänstgörande ledamöter 
Tomas Aronson Ylipää (S)
Maria Müller (S)
Anders Josefsson (M)
Nina Berggård (V)
Fredrik Hansson (S)
Carola Lidén (C)
Per Göransson (SD)
Anja Johansson (S)
Sana Suljanovic (M)
Thomas Olofsson (L)
Dan Ankarholm (Sjvp)
Bertil Bartholdson (V)
Farida Jamshidi (S)
Per Tjärdalen (M)
Daniel Smirat (S)
Jonas Brännberg (RS)
Eric Lundvall (C)
Emmeli Nybom (S)
Ilkka Isaksson (SD)
Viktor Hedqvist (M)
Emma Engelmark (S)
Peder Lundkvist (S)
Erland Nilsson (LPo)
Ylva Mjärdell (L)
Maritha Meethz (S)
Margareta Dahlén (Sjvp)
Fredrik Bruhn (S)
Inger Boström (V)
Lena Aronson (S)
Baran Calisir (M)
Krister Johansson (S)
Sara Önneby Nordström (KD)
Bodil Wennerbrandt Sevastik (S)
Hans Pettersson (V)
Nihad Zara (M)
Mehmet Tekin (S)
Sara Viklund (C)
Annelie Ahlbäck (S)

§§ 270-281

§§ 270-274
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Thomas Söderström (L)
Liv Shange Moyo (RS)
Leslie Bailey (SD)
Mattias Karlsson (M)
Camilla Friberg (S)
Jan Peter Kostet (S)
Hanna Sundqvist (S)
Arne Nykänen (C)
Carl–Anders Johansson (S)
Margaretha Lindbäck (S)

Frånvarande ledamöter
Nils Harnesk (S)
Samuel Ek (KD)
Paulina Koskenniemi (MP)
Jens Lundqvist (S)
Annika Sundström (V)
Sari Hedlund (M)
Nils–Olov Lindfors (C)

Barbro Holm (SD)
Malin Svedjeholm (MP)
Omar Jakobsson (S)
Ulrika Lundberg (V)
Anders Bohm (Sjvp)
Kristoffer Sundström (M)

Tjänstgörande ersättare                                   Tjänstgör istället för
Björn Diamant (S)
Peter Hedlund (S)
Anna–Lena Andersson (S)
Eric Eriksson (S) §§ 275-283
Eva Hedesand Lundqvist (S) §§ 282-283
Bo Larsson (M)
Ulf Fredrik Wiberg (M) §§ 274-283
Kati Jääskeläinen (V)
Christer Stenberg (V)
Ingrid Vesterlund (C)
Ulf Karlström (SD)
William Torikka (Sjvp)
Conny Sundström (KD)
Lothar Bellgardt (MP)
Kamar Eddine Abdessamad (MP)

Nils Harnesk (S)
Jens Lundqvist (S)
Omar Jakobsson (S)
Krister Johansson (S)
Emma Engelmark (S)
Sari Hedlund (M)
Kristoffer Sundström (M)
Annika Sundström (V)
Ulrika Lundberg (V)
Nils-Olov Lindfors (C)
Barbro Holm (SD)
Anders Bohm (Sjvp)
Samuel Ek (KD)
Paulina Koskenniemi (MP
Malin Svedjeholm (MP)

Närvarande ersättare
Roger Forsberg (S)
Inez Thomason Olofsson (S)
Rolf Kjell (S)

Mattias Nilsson (C)
Martin Aasa (L)
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Frånvarande ersättare
Tore Isaksson (S)
Kerstin Olsson (S)
Robin Rydehäll (S)
Maria Sjöberg (S)
Inger Oja (M)
Erik Hammarbergh (M)
Peter Bergström (M)
Mathias Karvonen (V)
Mikael Boman (C)

Stefan Dahlén (SD)
Sten Tore Skare (L)
Staffan Eriksson (Sjvp)
Anette Asplund (KD)
Fatima Linna Trabelsi (RS)
Robert Lundqvist (RS)
Hillevi Sandström (LPo)
Roger Andersson (LPo)
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Omröstningar

J = Ja-röst
N = Nej-röst
A = Avstår från att rösta

Omröstningar
§ 274 § 274 § 274 § 277 § 280 § 282Namn
J N A J N A J N A J N A J N A J N A

Resultat totalt: 41 16 2 54 4 42 16 1 45 15 1 32 28 48 11 1
Ordinarie ledamöter:
Tomas Aronson Ylipää (S) X X X X X X
Maria Müller (S) X X X X X X
Anders Josefsson (M) X X X X X X
Fredrik Hansson (S) X X X X X X
Anja Johansson (S) X X X X X X
Sana Suljanovic (M) X X X X X X
Thomas Olofsson (L) X X X X X X
Farida Jamshidi (S) X X X X X X
Per Tjärdalen (M) X X X X X X
Daniel Smirat (S) X X X X X X
Eric Lundvall (C) X X X X X X
Emmeli Nybom (S) X X X X X X
Viktor Hedqvist (M) X X X X X X
Emma Engelmark (S) X X X X X - - -
Peder Lundqvist (S) X X X X X X
Erland Nilsson (LpO) X X X X X X
Maritha Meethz (S) X X X X X X
Fredrik Bruhn (S) X X X X X X
Lena Aronson (S) X X X X X X
Baran Calisir (M) X X X X X X
Krister Johansson (S) X X X - - - X X
Sara Önneby Nordström (KD) X X X X X X
Bodil Wennerbrandt Sevastik (S) X X X X X X
Nihad Zara (M) X X X X X X
Mehmet Tekin (S) X X X X X X
Sara Viklund (C) X X X X X X
Annelie Ahlbäck (S) X X X X X X
Thomas Söderström (L) X X X X X X
Mattias Karlsson (M) X X X X X X
Camilla Friberg (S) X X X X X X
Jan Peter Kostet (S) X X X X X X
Hanna Sundqvist (S) X X X X X X
Arne Nykänen (C) X X X X X X
Carl-Anders Johansson (S) X X X X X X
Margaretha Lindbäck (S) X X X X X X
Carola Lidén (C) X X X X X X
Nina Berggård (V) X X X X X X
Per Göransson (SD) X X X X X X
Dan Ankarholm (Sjvp) X X X X X X
Bertil Bartholdson (V) X X X X X X
Jonas Brännberg (RS) X X X X X X
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Ilkka Isaksson (SD) X X X X X X
Ylva Mjärdell (L) X X X X X X
Margareta Dahlén (Sjvp) X X X X X X
Inger Boström (V) X X X X X X
Hans Pettersson (V) X X X X X X
Liv Shange Moyo (RS) X X X X X X
Leslie Bailey (SD) X X X X X X

Omröstningar
§ 274 § 274 § 274 § 277 § 280 § 282Namn
J N A J N A J N A J N A J N A J N A

Ersättare:
Björn Diamant (S) X X X X X X
Peter Hedlund (S) X X X X X X
Anna-Lena Andersson (S) X X X X X X
Eric Eriksson (S) - - - - - - - - - X X X
Bo Larsson (M) X X X X X X
Ulf Fredrik Wiberg (M) - - - - - - X X X
Ingrid Vesterlund (C) X X X X X X
Kati Jääskeläinen (V) X X X X X X
Christer Stenberg (V) X X X X X X
William Torikka (Sjvp) X X X X X X
Lothar Bellgardt (MP) X X X X X X
Kamar Eddine Abdessamad (MP) - - - - - - - - - X X X
Ulf Karlström (SD) X X X X X X
Conny Sundström (KD) X X X X X X
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§ 270

Interpellation (SD) om trygghetslarm
Ärendenr 2020/1406-1.1.1.6

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anse interpellationen besvarad.

Sammanfattning av ärendet
Per Göransson (SD) har lämnat in en interpellation ställd till socialnämndens 
ordförande. 

Interpellanten hänvisar till ett dödsfall som härleds till problem med trygg-
hetslarmen och ställer följande frågor: 

 Har skall-kraven i upphandlingen varit sådana att man ställt tillgäng-
lighetskrav på tjänsten? Vad är den i så fall?

 Har skall-kraven i upphandlingen varit sådana att man krävt att en 
oberoende part har gjort en säkerhetsevaluering av tjänsten?

 Är hårdvaran i trygghetslarmen sådan att man kan byta leverantör av 
larmet utan att byta själva larmet?

 Hur kommer kommunen att agera efter denna tragiska händelse?

Sammanträdet
Bodil Wennerbrandt Sevastik (S) föredrar svar på interpellationen och föreslår 
att den därmed är besvarad. 

Bodil Wennerbrandt Sevastik beskriver att Luleå kommun har gjort ett avrop 
på SKR KommentuS ramavtal där anbudsgivaren ska ta emot och vidareför-
medla larmanrop 24 timmar per dygn alla dagar om året. Anbudsgivarens 
medelsvarstid ska understiga 30 sekunder och får aldrig överstiga två minu-
ter. Svarstiden mäts och rapporteras till kommunen månadsvis. 

Gällande säkerhetskrav har det i ramavtalet ställts krav på uppfyllnad av ISO 
27001-standarden. 

Socialförvaltningen har anmält händelsen som en mycket allvarlig Lex Sarah 
till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) samt som en NIS-incident (enligt 
EU-direktivet Network information and security) till Myndigheten för sam-
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hällsskydd och beredskap. Avtalet med leverantören kommer inte att förläng-
as och kommunen ser över en lösning med tillfällig leverantör. 

Förvaltningen vidtog åtgärder som utfärdande av Viktigt Meddelande till 
Allmänheten (VMA) via SMS, telefon och radio. Samtliga brukare med trygg-
hetslarm har blivit uppringda med information och nattpatrull samt trygg-
hetslarm har förstärkts. 

I interpellationsdebatten deltar Bodil Wennerbrandt Sevastik (S), Per Görans-
son (SD), Jonas Brännberg (RS), Arne Nykänen (C), Per Tjärdalen (M), Ylva 
Mjärdell (M), Mattias Karlsson (M), Carola Lidén (C), Eric Eriksson (S), Chris-
ter Stenberg (V) och Margareta Dahlén (Sjvp). 

Beslutsgång
Ordföranden ställer Bodil Wennerbrandt Sevastiks förslag under proposition 
och finner att fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Interpellation om trygghetslarm, KLF Hid: 2020.5896
 Interpellationssvar om trygghetslarm, KLF Hid: 2020.6865
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§ 271

Delårsrapport 2 Luleå kommun
Ärendenr 2020/1297-1.3.3.1

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna Luleå kommuns delårsrapport per 
2020-08-31.

Sammanfattning av ärendet
Kommunens samlade verksamhet och ekonomi följs upp i månadsrapporter, 
delårsrapporter och årsredovisning. 

De två delårsrapporterna är framåtsyftande och fokuserar därför på bedömd 
ekonomisk prognos och måluppfyllelse vid årets slut. I denna andra delårs-
rapport sker en uppföljning och prognos för året av kommunfullmäktiges ut-
vecklingsområden. Den innehåller även en resultaträkning, balansräkning och 
en förenklad förvaltningsberättelse. Delårsrapporten behandlas i kommunsty-
relsen och fastställs i kommunfullmäktige.

Kommunen (exklusive bolagen) visar ett positivt resultat efter finansiella pos-
ter om 344 mkr under perioden januari till augusti, vilket är ca 301 mkr högre 
än budgeterat resultat om 43 mkr.  De kommunala bolagen redovisar tillsam-
mans ett positivt resultat om 128 mkr. Det är en ökning med 26 mkr jämfört 
med samma period år 2019.

För 2020 är det prognosticerade resultatet för kommunen 238 mkr och progno-
sen för nettoinvesteringarna beräknas uppgå till 714 mkr. Det medför att både 
det finansiella målet om en flerårsplan utan skattehöjning samt årsresultatets 
andel av skatteintäkter och statsbidrag beräknas uppnås, så även målet om en 
oförändrad soliditet i förhållande till föregående år. Målet om nettoinveste-
ringarnas andel av skatteintäkter och statsbidrag bedöms inte uppnås.

Bedömningen av samtliga utvecklingsområden är att det är osäkert om de 
kommer att nås då de åtaganden och aktiviteter som verksamheterna planerat 
för har påverkats av den rådande pandemin.

Kommunstyrelsen har 2020-10-12 § 209 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
godkänna Luleå kommuns delårsrapport 2 per 2020-08-31. 
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Sammanträdet
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag under proposition och finner 
att fullmäktige bifaller förslaget. 

Beskrivning av ärendet
Hela år 2020 har präglats av en hög prognososäkerhet orsakat av coronaviru-
set. Prognosarbetet försvåras genom att det i dagsläget ännu inte är möjligt att 
se fullständig ekonomisk effekt av pandemin. Prognosen för skatteintäkterna 
visar på en minskning för år 2020 men de extra tillskott av statsbidrag som 
beslutats och aviserats om väger i nuläget upp detta under innevarande år. 
Staten har aviserat att kommunerna även kommer att kompenseras för vissa 
merkostnader kopplat till pandemin. Dessa åtgärder har påverkat kommu-
nens resultat positivt. Vidare har regeringen nyligen föreslagit nya åtgärder 
som om de fastställs kan komma att medföra en positiv inverkan på kommu-
nens resultat under räkenskapsårets sista månader.

Kommunen (exklusive bolagen) visar ett positivt resultat efter finansiella pos-
ter om 344 mkr under perioden januari till augusti, vilket är ca 301 mkr högre 
än budgeterat resultat om 43 mkr. Årets periodresultat är 60 mkr högre än 
föregående års periodresultat. Om semesterskuldens påverkan exkluderas 
uppgår periodresultatet till 286 mkr.

Luleå kommunkoncern visar ett positivt periodresultat om 436 mkr vilket är 
149 mkr högre än motsvarande period föregående år. Förändringen beror på 
minskade nettokostnader samt ett ökat tillskott i form av statsbidrag till kom-
munen. De kommunala bolagen redovisar tillsammans ett positivt resultat om 
128 mkr. Det är en ökning med 26 mkr jämfört med samma period år 2019.

Kommunens nettoinvesteringar för perioden uppgår till 351 mkr vilket är 230 
mkr lägre än budgeterade investeringar. 

Helårsprognos
Det prognosticerade resultatet för kommunen för helåret 2020 beräknas till 
238 mkr vilket är 167 mkr högre än budget. Den positiva avvikelsen mellan 
prognos och budget härleds framförallt till ökade generella statsbidrag i form 
av extra tillskott om ca 155 mkr samt kostnadsminskningar inom verksamhe-
terna. Dock visar prognosen på minskade ackumulerade skatteintäkter på 
helårsbasis jämfört mot budget. 

De kommunala bolagen prognosticerar tillsammans ett positivt årsresultat om 
170 mkr vilket är 7 mkr lägre än budget. 
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Prognosen för nettoinvesteringar för helåret 2020 beräknas uppgå till 714 mkr 
och motsvarar en lägre investeringsvolym om 158 mkr jämfört med budget. 
Den lägre investeringsvolymen är huvudsakligen kopplat till tidsförskjutning-
ar av större projekt inom Stadsbyggnadsnämnden.

Årsprognosen för bolagskoncernen visar i nuläget en investeringsvolym om 
360 mkr. Den sammanlagda investeringsbudgeten för bolagskoncernen år 
2020 summeras till 416 mkr.

Kommunfullmäktiges utvecklingsområden
Bedömningen av samtliga utvecklingsområden är att det är osäkert om de 
kommer att nås då de åtaganden och aktiviteter som verksamheterna planerat 
för har påverkats av den rådande pandemin. Se bedömning ovan för respekti-
ve utvecklingsområde.

Befolkningsutveckling
Den sista augusti 2020 hade Luleå kommun en folkmängd på 78 417 personer 
vilket är en ökning med 312 personer sedan årsskiftet. Födelsenettot är plus 
274 personer. Siffrorna för månaden visar på 69 nyfödda och 54 döda, 930 in-
flyttade och 441 utflyttade, vilket för månaden ger en befolkningsändring på 
plus 504 personer.

Sysselsättningsutveckling
Arbetslösheten i Luleå har ökat men inte lika mycket som i riket i övrigt. De, i 
sammanhanget viktiga, basnäringarna är fortfarande igång samtidigt som fler 
sökande på Arbetsförmedlingen har fått arbete i augusti 2020 jämfört med i 
augusti 2019. Antalen nyinskrivna arbetssökande är betydligt fler än jämfört 
med samma månad föregående år. Arbetslösheten kommer enligt Arbetsför-
medlingens prognoser att fortsätta stiga en bra bit in i 2021.

Dialog:
I början av september har nämnder och bolag rapporterat in verksamheternas 
måluppföljning, prognos och analys av mål samt ekonomisk redovisning till 
kommunstaben. Därefter har kommunstaben samt centrala uppföljningssam-
ordnare sammanställt och analyserat periodens resultat och prognos för helå-
ret. Helheten sammanställs i årets andra delårsrapport. Alla nämnder och bo-
lag har dessutom egna delårsuppföljningar och årliga verksamhetsberättelser 
med fördjupad information. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Andra delåret visar att flertalet av verksamheterna bedömer att målen ska 
uppnås. Några verksamheter uppger att konsekvenser av pandemin har för-
svårat måluppfyllelse genom att aktiviteter ställts in samt att pandemin med-
fört ökad arbetslöshet. Men pandemin har också gjort att aktiviteter genom-
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förts på annat sätt t.ex. digitalt. Bedömningen för året är att det är osäkert om 
målet kommer att nås.

För att göra en större förflyttning för utvecklingsområdet de kommande åren 
behövs ett mer systematiskt arbete som säkerställer att aktiviteter och åtgärder 
verkligen bidrar till ökad jämlikhet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Flera nämnder är osäkra om de når förväntade resultat under året, andra pro-
gnostiserar att målet nås. Socialnämnden omhändertar delområdet mäns våld 
mot kvinnor, andra åtaganden för detta saknas i kommunen. Prognosen för 
året är osäker. 

För att göra en större förflyttning i utvecklingsområdet de kommande åren 
gäller både samsyn och samordning. Att en könsuppdelad verksamhetsupp-
följning säkerställs i hela kommunen är centralt. En jämställd och likvärdig 
service utgår ifrån att kvinnor och män får lika del av våra resurser men också 
att det finns insatser utifrån män och kvinnors olika behov, intressen och vill-
kor. Fler och bredare åtaganden som främjar jämställdhet efterfrågas. Det 
finns också behov av ett samordnat våldsförebyggande arbete i kommunen, 
där fler verksamheter ser sin roll.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Alla verksamheter har ett fokus på arbetet att förändra de egna resorna. För de 
övriga delarna rapporteras inte ett aktivt övergripande arbete eller uppnådda 
resultat. Det är därför osäkert om målen uppnås. För att göra en förflyttning 
för utvecklingsområdet och nå en minskad klimatpåverkan till slutet av man-
datperioden behövs kraftfulla gemensamma insatser. Arbete pågår med att ta 
fram en färdplan som på ett tydligt sätt strukturerar och konkretiserar arbetet 
med att nå en minskad klimatpåverkan.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Det är få nämnder som redovisar mål eller aktiviteter för ökad attraktivitet 
eller fler arbetstillfällen. Verksamheterna har istället svarat upp på det Strate-
gisk plan och budget 2020 pekar på gällande effektivisering och kvalitet och 
då har målsättningarna; ”Öka Luleås attraktionskraft för unga kvinnor” (15 - 
35 år) samt ”Öka antalet arbetstillfällen” kommit i skymundan.

Verksamheterna har fokus på effektivisering och bedömer att insatserna är 
adekvata. Andra kvartalet visar dock att det fortfarande finns en osäkerhet 
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kring hur pandemin kommer att påverka nämndernas uppsatta effektivise-
ringsmål. 

Beslutsunderlag
 Delårsrapport per 2020-08-31, KLF Hid: 2020.5637
 Kommunstabens beslutsförslag gällande delårsrapport 2, 

KLF Hid: 2020.5636
 Presentation delårsrapport 2, KLF Hid: 2020.5671
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-10-12 § 171, 

KLF Hid: 2020.5800
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-10-12 § 209, KLF Hid: 2020.5891

Beslutet skickas till
Samtliga nämnder, förvaltningar och bolag
Kommunstabens avdelning Planering och Analys 
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§ 272

Avveckling av Bostad Luleå
Ärendenr 2020/1150-3.1.0.1

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att uppdra till stadsbyggnadsnämnden 

att avveckla den kommunala bostadsförmedlingen, Bostad Luleå från 
och med 2020-12-31. 

2. Lulebo AB får i uppdrag att överta samtliga köande i Bostad Luleå.

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktige beslutade 2015-12-14, § 275 att uppdra till stadsbygg-
nadsnämnden att organisera och förvalta en kommunal bostadsförmedling. 
Utgångspunkten var att bostadsförmedlingen skulle vara bemannad och kun-
na finansieras genom egna intäkter. Huvudsyftet med att införa en kommunal 
bostadsförmedling i Luleå var att minimera negativ påverkan för boende i de 
bostäder som Lulebo avyttrat till Rikshem. Detta genom att säkra för boende 
att behålla sin befintliga köplats och därmed slippa risken att hamna sist i en 
ny kö. En kommunal bostadsförmedling skulle underlätta för bostadssökan-
den i kommunen att få tillgång till det samlade utbudet av lediga lägenheter. 
Något som förutsätter att såväl allmännyttan som de större privata aktörerna i 
Luleå går med i kön. 

Stadsbyggnadsnämnden beslutade 2016-03-31, § 71 om ett upplägg avseende
digital hantering av förmedlingstjänsten och kösystemet. Att de som då stod i 
någon av Luleås hyresvärdars bostadskö erbjuds möjlighet att tillgodoräkna 
sig den kötiden in i den nya kommunala bostadskön om de anmäler sig till 
den nya kön och erlägger en köavgift inom en viss angiven tid. Detta under 
förutsättning att hyresvärdens bostadskö avvecklas och dennes lediga objekt 
lämna till den kommunala bostadsförmedlingen.

Sedan 2016-10-01 har stadsbyggnadsnämnden ansvarat för Bostad Luleå enligt 
tidigare tagna beslut. Bostad Luleå har finansierats genom köavgift, beslutad 
av kommunfullmäktige 2016-05-23, § 128. 

Förmedlingsprinciperna för den kommunala bostadsförmedlingen, Bostad 
Luleå, fastställdes av stadsbyggnadsnämnden 2016-08-31, § 157.

15S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 1
73

59
4b

b-
4e

fe
-4

6f
d-

98
0c

-e
41

b5
77

a4
42

b



LULEÅ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

 Kommunfullmäktige 2020-11-25

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande

2014-01-27 Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott Kommunledningsförvaltningen

1. Bostad Luleå erbjuder bostadssökande en transparent och rättvis för-
medling av bostäder och med möjlighet till ett samlat hyresutbud, lät-
tillgängligt på webben. 

2. Bostad Luleå erbjuder professionell, trygg och kostnadsfri service till 
hyresvärdar. 

3. Hantering av kösystemet och förmedlingstjänst sker i ett öppet, enkelt 
och tillgängligt digitalt verktyg på webben. 

4. Förmedling sker av: 
a) Hyreslägenheter, befintliga och nyproducerade 
b) Studentbostäder 
c) Ungdomslägenheter 
d) Seniorbostäder/Trygghetsboenden/Årgångshus 
e) Korttidskontrakt 

5. Fördelning av bostäder sker utifrån kötid. 
6. För att ställa sig i den kommunala bostadskön ska man ha fyllt 15 år, 

angett en personlig e-postadress och betalt en årlig köavgift. 
7. När en bostadskö går ihop med Bostad Luleå ska den förekommande 

kötiden tillgodoräknas den sökande om den tidigare kön gällt ett be-
fintligt bestånd i Luleå kommun. Denna möjlighet ges under en över-
gångsperiod. 

8. Evakueringsservice mellan olika hyresvärdar ska kunna erbjudas om 
önskemål från hyresvärdar finns exempelvis vid större bränder. 

Idag ingår inte de som tillhör grupperingarna för bosättningsuppdraget, soci-
ala eller de med medicinsk förtur i de lägenheter som ”överförs” till Bostad 
Luleå. Lulebo ska under planperioden, såvida annat ej beslutas, ta ett delan-
svar för kommunens bosättningsuppdrag för personer som beviljats perma-
nent uppehållstillstånd genom att under planperioden upplåta del av bolagets 
lägenhetsomsättning (exkl. studentbostäder, trygghetsboende, nybyggnation 
samt ompubliceringar) till boende inom ramen för det kommunala bosätt-
ningsuppdraget. 

Studenter ingår idag i Bostad Luleås kö men tilldelningen följer litet andra 
kriterier än de ”vanliga” lägenheterna. När en student inte längre får bo kvar i 
studentlägenhet, efter att studietiden är slut, har de kvar hela sin kötid hos 
Bostad Luleå och slipper därmed ”ställa sig i kö igen”. 

I dagsläget är det endast Lulebo som gått in med hela sitt bestånd. Rikshem 
och Studentbostäder i Sverige AB (via Aulis i Norr AB/Benita AB) har avtal 
för sina studentlägenheter. Under åren som gått sedan starten har samtliga 
större aktörer kontaktats gällande Bostad Luleå och möjligheten att skriva 
avtal, dock utan framgång. 
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Lulebo har via styrelsebeslut sagt upp sitt avtal med Bostad Luleå från och 
med årsskiftet 2020/2021. Konsekvensen av detta är att det inte finns någon 
större volym lägenheter att förmedla, förutom de studentlägenheter som Rik-
shem och Studentbostäder i Sverige AB (via Aulis i Norr AB/Benita AB) har 
avtal om. Dessa avtal måste ses över i dialog med motparten, dvs huruvida de 
är intresserade av att deras studentlägenheter i fortsättningen förmedlas via 
Lulebo AB. Därmed oklart om studenter i framtiden måste ställa sig i ett fler-
tal köer.

I samband med att den kommunala bostadsförmedlingen startades förhandla-
des om verksamhetsövergång från Lulebo AB till stadsbyggnadsförvaltning-
en. Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår därför att verksamhetsövergång sker 
även denna gång. På stadsbyggnadsförvaltningen påverkar beslutet tre an-
ställda.

Stadsbyggnadsnämnden har 2020-08-27 § 82 föreslagit kommunfullmäktige 
att uppdra till stadsbyggnadsnämnden att avveckla den kommunala bostads-
förmedlingen, Bostad Luleå från och med 2020-12-31 samt uppdra till Lulebo 
AB att överta samtliga köande i Bostad Luleå.

Kommunstyrelsen har 2020-10-12 § 197 föreslagit kommunfullmäktige att 
uppdra till stadsbyggnadsnämnden att avveckla den kommunala bostadsför-
medlingen, Bostad Luleå från och med 2020-12-31 samt uppdra till Lulebo AB 
att överta samtliga köande i Bostad Luleå.

Sammanträdet
Nina Berggård (V), Anja Johansson (S), Jonas Brännberg (RS), William Torikka 
(Sjvp), Thomas Söderström (L), Eric Lundvall (C), Emma Engelmark (S) och 
Per Göransson (SD) föreslår bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag under proposition och finner 
att fullmäktige bifaller förslaget. 

Dialog:
Dialog genomförd med representanter för Lulebo, både i samband med upp-
sägningen av avtalet och under våren 2020. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Beslutet motverkar tanken med en bostadskö för i princip hela hyresbeståndet 
i Luleå och kan därför ses som ett förslag som motverkar ökad jämlikhet. Frå-
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gor som behöver besvaras är exempelvis vad som händer med medicinsk för-
tur och studenter. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Beslutsunderlag
 Kommunfullmäktiges protokoll 2015-12-14, § 275, KLF Hid: 2015.5832
 Kommunfullmäktiges protokoll 2016-05-23, § 128, KLF Hid: 2016.3656
 Stadsbyggnadsnämndens protokoll 2020-08-27 § 82, 

KLF Hid: 2020.4713
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-09-14 § 151, 

KLF Hid: 2020.5083
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-10-12 § 197, KLF Hid: 2020.5879

Beslutet skickas till
Stadsbyggnadsnämnden
Lulebo AB 
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§ 273

Riktlinjer för bostadsförsörjning
Ärendenr 2020/1159-3.1.1.1

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunstaben i uppdrag att ta 

fram riktlinjer för bostadsförsörjning i samarbete med socialförvalt-
ningen, barn- och utbildningsförvaltningen, arbetsmarknadsförvalt-
ningen och stadsbyggnadsförvaltningen.

2. Riktlinjerna för bostadsförsörjning ska fastställas i kommunfullmäkti-
ge.

Sammanfattning av ärendet
Kommunen ska enligt lag 2000:1383 om kommunernas bostadsförsörjningsan-
svar ha riktlinjer för bostadsförsörjningen som antas av kommunfullmäktige 
varje mandatperiod. I Luleå har dessa riktlinjer ingått som en del i översikts-
planen. Boverket rekommenderar att riktlinjerna istället redovisas i ett separat 
dokument för att kunna vara vägledande i översiktsplanearbetet.

Planering för bostadsförsörjning handlar om att analysera och bedöma beho-
vet av bostäder utifrån den befolkning som finns i kommunen. Grupper som 
särskilt studeras är bland annat ungdomar och unga vuxna, studenter, perso-
ner med funktionsnedsättning, äldre, asylsökande, ensamkommande asylsö-
kande barn och ungdomar och andra nyanlända, kvinnor i behov av skyddat 
boende samt ekonomiskt svaga grupper på bostadsmarknaden.

Riktlinjerna ska innehålla: 
 Kommunens mål för bostadsbyggande och utveckling av bostadsbe-

ståndet
 Kommunens planerade insatser för att nå uppsatta mål
 Hur kommunen har tagit hänsyn till relevanta nationella och regionala 

mål, planer och program som är av betydelse för bostadsförsörjningen. 

Uppgifterna ska grundas på en analys av den demografiska utvecklingen, 
efterfrågan på bostäder, bostadsbehovet för särskilda grupper och marknads-
förutsättningarna.

Kommunstyrelsen har 2020-10-12 § 199 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att ge kommunstaben i uppdrag att ta fram riktlinjer för bostadsförsörjning i 
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samarbete med socialförvaltningen, barn- och utbildningsförvaltningen, ar-
betsmarknadsförvaltningen och stadsbyggnadsförvaltningen, samt fastställa 
riktlinjerna för bostadsförsörjning.

Sammanträdet
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag under proposition och finner 
att fullmäktige bifaller förslaget. 

Dialog:
I arbetet med att ta fram riktlinjerna kommer dialog att föras med bland annat 
kommunstaben, socialförvaltningen, barn- och utbildningsförvaltningen, ar-
betsmarknadsförvaltningen och stadsbyggnadsförvaltningen. Dialog även 
med andra samhällsaktörer som Luleå Tekniska Universitet, bostadsföretag, 
m.fl. kommer att föras.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Riktlinjerna ska bland annat grunda sig på analyser av den demografiska ut-
vecklingen, efterfrågan på bostäder och bostadsbehovet för särskilda grupper. 
Förslaget verkar för ökad jämlikhet i allmänhet genom att skapa förutsättning-
ar för en god bostadsförsörjning. Av de mål som finns i Strategisk plan och 
budget så bidrar förslaget främst till ”ökad jämlikhet i barn och ungas upp-
växtvillkor”. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Bostadsbehovet för kvinnor i behov av skyddat boende är en del i analysen. 
Förslaget bidrar till målet ”förhindra och motverka mäns våld mot kvinnor” 
och också i viss mån till jämställd service och jämställt bemötande genom att 
tillgodose bostadsförsörjning till alla grupper.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Allt som byggs påverkar klimatet, oftast negativt, genom utsläpp i produk-
tions- och driftsfas. Riktlinjerna kan dock bidra till att bostäder, inklusive kate-
goribostäder, förläggs på lämpliga platser vilket kan minska bland annat 
transporter.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Riktlinjerna bidrar till en god bostadsförsörjning, vilket kan bidra till bland 
annat att ”öka Luleås attraktionskraft för unga kvinnor”.
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Beslutsunderlag
 Kommunstabens förslag avseende riktlinjer bostadsförsörjningsansvar, 

KLF Hid: 2020.5344
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-09-28 § 160, 

KLF Hid: 2020.5485
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-10-12 § 199, KLF Hid: 2020.5881

Beslutet skickas till
Kommunstabens samhällsutvecklingsenhet
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§ 274

Motion (RS) om översyn av konsulttjänster
Ärendenr 2019/1596-1.1.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.

Reservationer
William Torikka (Sjvp), Ilkka Isaksson (SD), Liv Shange Moyo (RS), Jonas 
Brännberg (RS), Inger Boström (V), Dan Ankarholm (Sjvp), Per Göransson 
(SD), Bertil Bartholdson (V), Kati Jääskeläinen (V) och Leslie Bailey (SD) reser-
verar sig mot beslutet. 

Sammanfattning av ärendet
Liv Shange Moyo (RS) och Jonas Brännberg (RS) har lämnat in en motion om 
översyn av konsulttjänster.  
 
Motionärerna anför att det finns en trend gällande anlitande av konsulter i 
offentlig sektor och föreslår följande:  
 

 En översyn av alla kommunens avtal för konsulttjänster genomförs.  
 Köpstopp för konsulttjänster inom strategisk rådgivning m.m. införs 
tills översyn är gjord.  
 En policy gällande konsulttjänster tas fram.  

En del i kommunens kompetensförsörjning är att analysera vilka tjänster som 
kommunen kan och bör utföra själv samt vilka tjänster kommunen behöver 
köpa in för att tillgodose ett behov. I Luleå kommun har sedan 2019 successivt 
övergått till att stöd och utvecklingsinsatser inom ledarskaps- och organisa-
tionsutveckling i första hand sker med interna resurser som erbjuds via perso-
nalavdelningen. Om de interna resurserna inte kan bistå med rätt insats för 
verksamhetens behov hjälper de till att hänvisa till annan stödresurs. Det kan 
exempelvis vara de ramavtal som kommunen upphandlat.  

En översyn av kommunens alla avtal för konsulttjänster är ett mycket omfat-
tande arbete. Det finns avtal där konsulter erbjuds inom ramen för andra 
tjänster, såsom leverans av IT-system. Att införa köpstopp kan bidra till att 
värdefulla tjänster, som medvetet har beslutats att upphandlas uteblir, vilket i 
sin tur kan skapa ineffektiva processer och uteblivet värde för de finns till för.  
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Istället för att vidta enstaka åtgärder inom en inköpskategori arbetar inköp-
senheten med att se över hela inköpsprocessen från behov till uppföljning för 
att skapa förutsättningar för att styra inköpen mer ändamålsenligt och effek-
tivt.

Resultatet av översynen av inköpsprocessen ligger till grund för vilka vidare 
åtgärder som kommer att vidtas i det fortsatta utvecklingsarbetet. Översynen 
planeras färdigställas 20-12-31 och innebär att föreslå: 

 Mål för processen som kopplar till kommunens övergripande verk-
samhetsmål 

 Styrdokument för att hantera inköp, plan för måluppföljning och in-
tern kontroll 

 Forum, metoder och arbetssätt för att arbeta tvärfunktionellt med in-
köp inom kommunen 

 Roller och ansvar för processen, däribland processägare,
 Processledare, processteam/styrgrupp eller motsvarande 
 Förslag på hur verksamheten för att hantera inköp i Luleå kommun 

ska finansieras 

Hittills under 2019 och 2020 har riktlinjerna för hållbara inköp reviderats i 
syfte att beskriva hur direktupphandlingar ska genomföras i Luleå kommun 
samt för att tydliggöra lagstiftningens krav på dokumentation av direktupp-
handlingar. För att säkerställa dokumentationsplikten har även en e-tjänst 
öppnats där direktupphandlingar kan rapporteras till inköpsenheten. 

Kommunstaben har också stärkt sina resurser för att stödja verksamheterna i 
sitt genomförande av direktupphandlingar och stöd i inköpsfrågor.

Kommunstyrelsen har 2020-10-12 § 201 föreslagit fullmäktige besluta att avslå 
motionen. Vid ärendets behandling i kommunstyrelsen reserverade sig Nina 
Berggård (V), Thomas Söderström (L) och Paulina Koskenniemi (MP) mot 
beslutet.

Sammanträdet
Liv Shange Moyo (RS) och Jonas Brännberg (RS) föreslår bifalla motionen. 

Bertil Bartholdsson (V), Leslie Bailey (SD), William Torikka (Sjvp) föreslår bi-
falla motionens första och tredje punkt.

Fredrik Hansson (S) och Carola Lidén (C) föreslår bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 
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Beslutsgång
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag gällande motionens första 
punkt under proposition och finner att fullmäktige bifaller förslaget. 

Votering begärs och genomförs där en ja-röst innebär bifall till kommunstyrel-
sens förslag gällande motionens första punkt, och en nej-röst innebär avslag 
till kommunstyrelsens förslag. 

Efter rösträkning redovisar ordföranden att 59 röster har avlagts, varav 41 ja-
röster och 16 nej-röster. Två ledamöter avstår från att delta i voteringen. Ord-
föranden finner därmed att fullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslag gällande motionens 
andra punkt under proposition och finner att fullmäktige bifaller förslaget. 

Votering begärs och genomförs där en ja-röst innebär bifall till kommunstyrel-
sens förslag gällande motionens andra punkt, och en nej-röst innebär avslag 
till kommunstyrelsens förslag. 

Efter rösträkning redovisar ordföranden att 59 röster har avlagts varav 55 ja-
röster och 4 nej-röster. Ordföranden finner därmed att fullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden ställer slutligen kommunstyrelsens förslag gällande motionens 
tredje punkt under proposition och finner att fullmäktige bifaller förslaget. 

Votering begärs och genomförs där en ja-röst innebär bifall till kommunstyrel-
sens förslag gällande motionens tredje punkt, och en nej-röst innebär avslag 
till kommunstyrelsens förslag. 

Efter rösträkning redovisar ordföranden att 59 röster har avlagts varav 42 ja-
röster och 16 nej-röster. En ledamot avstår från att delta i omröstningen. Ord-
föranden finner därmed att fullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.
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Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Beslutsunderlag
 Motion (RS) om översyn av konsulttjänster, KLF Hid: 2020.7737
 Kommunstabens förslag avseende motion (RS) om översyn av konsult-

tjänster, KLF Hid: 2020.5353
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-09-28 § 167, 

KLF Hid: 2020.5492
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-10- 12 § 201, KLF Hid: 2020.5883

Beslutet skickas till
Motionärerna
Kommunstabens kansli
Kommunstabens inköpsenhet 
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§ 275

Statistikrapport avseende ej verkställda gynnande beslut 
enligt 9 § lagen om stöd och service (LSS) för kvartal två 
2020
Ärendenr 2020/1467-3.3.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar godkänna redovisad statistikrapport. 

Sammanfattning av ärendet
Socialtjänstlagen 16 kap 6 h § föreskriver att socialnämnden ska redovisa till
fullmäktige en gång per kvartal gynnande beslut som nämnden inte verkställt 
inom tre månader från beslutsdagen samt gynnande beslut som avbrutits och 
som inte verkställts på nytt inom nämnda period. Rapporteringen ska även 
visa könsfördelningen i berörda ärenden, d v s hur stor del av de ej 
verkställda besluten som gäller män respektive kvinnor.

Socialnämndens verksamheter har följande antal ej verkställda gynnande
beslut att rapportera för första kvartalet 2020 fördelade på typ av insats och
kön.
Verksamheter inom
ÄO = Äldreomsorg
OF = Omsorg om 
funktionshindrade enligt SoL
IFO = Individ och familjeomsorg

Ej verkställda 
gynnande beslut 
fördelade på män 
respektive kvinnor

Män             Kvinnor

Summa total

Särskilt boende, ÄO 4 9 13
Korttidsboende ÄO 0 0 0
Särskilt boende, OF 2 1 3
Dagverksamhet/sysselsättning ÄO 2 2 4
Kontaktperson OF 0 0 0
Dagverksamhet/sysselsättning OF 0 0 0

Bostad IFO 7 2 9
Kontaktperson ÄO 1 1 2
Kontaktperson IFO 2 2 4
Kontaktfamilj IFO 1 1 2
Familjehem IFO 0 0 0
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Behandlingshem IFO 1 0 1
Öppenvård 2 2 4
Summa total 22 20 42

Socialnämnden rapporterar 42 gynnande beslut enligt 4 § socialtjänstlagen 
(SoL), som inte har verkställts inom föreskriven tid.

Särskilt boende (ÄO) har 13 ej verkställda beslut inom perioden. Av dessa är
vid rapporteringstillfället

 3 beslut verkställda.
 9 beslut ej verkställda p g a att brukaren har tackat nej, alla på grund 

av covid-19.
 1 beslut ej verkställt då den enskilde har återtagit sin ansökan

Särskilt boende (OF) har 3 ej verkställda beslut inom perioden. Av dessa är 
vid rapporteringstillfället

 2 beslut verkställda.
 1 beslut ej verkställt p g a att ändamålsenlig bostad inte funnits 

tillgänglig.

Dagverksamhet/sysselsättning ÄO har 4 ej verkställda beslut inom perioden. 
Av dessa är vid rapporteringstillfället

 4 ej verkställda, samtliga med anledning av att dagverksamheten är 
stängd p g a covid-19. Samtliga brukare har hemtjänstinsatser. 

Bostad IFO har 9 ej verkställda beslut inom perioden. Av dessa är vid 
rapporteringstillfället

 3 beslut verkställda.
 4 beslut ej verkställda p g a att ändamålsenlig bostad inte funnits 

tillgänglig.
 1 beslut ej verkställt då den enskilde tackat nej till erbjuden bostad.
 1 beslut ej verkställts då ärendet avslutats.

Kontaktperson IFO har 4 ej verkställda beslut inom perioden. Av dessa är vid 
rapporteringstillfället

 1 beslut verkställt.
 2 beslut ej verkställda då lämplig uppdragstagare saknas.
 1 beslut ej verkställt då den enskilde återtagit sin ansökan.

Kontaktperson ÄO har 2 ej verkställt beslut inom perioden. Av dessa är vid 
rapporteringstillfället 

- 1 beslut verkställt.
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- 1 beslut ej verkställt p g a att den enskilde avbokat tider med tilltänkt     
kontaktperson.

Kontaktfamilj IFO har 2 ej verkställda beslut inom perioden. Av dessa är vid 
rapporteringstillfället

 1 beslut ej verkställt p g a att den enskilde har återtagit sin ansökan.
 1 beslut ej verkställt p g a att lämplig uppdragstagare saknas.

Behandlingshem IFO har 1 ej verkställt beslut inom perioden. Vid 
rapporteringstillfället har den enskilde återtagit sin ansökan. 

Öppenvård har 4 ej verkställda beslut inom perioden. Av dessa är vid 
rapporteringstillfället 

 4 beslut verkställda.

En jämförelse med de två föregående kvartalsrapporterna samt det aktuella
läget visar följande statistiska data:

Verksamheter 2019-12-31 2020-03-31 2020-06-30
Särskilt boende ÄO 23 12 13
Korttidsboende ÄO 0 0 0
Särskilt boende OF 3 4 3
Kontaktperson OF 0 0 0
Dagverksamhet/sysselsättning 
ÄO

0 0 4

Dagverksamhet/sysselsättning 
OF

0 0 0

Bostad IFO 5 4 9
Kontaktperson ÄO 0 1 2
Kontaktperson IFO 8 4 4
Kontaktfamilj IFO 4 3 2
Familjehem IFO 0 0  0
Öppenvård 0 0 4
Behandlingshem IFO 1 1 1
Summa 44 29 42

Sammanträdet
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta godkänna redovisad statistikrapport 
och finner att fullmäktige bifaller förslaget.

Dialog:
Ingen dialog har genomförts.
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Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Statistikrapporten redovisas uppdelat på kön på respektive insats för att 
synliggöra eventuella skillnader mellan könen och därmed uppmärksamma 
ojämställdhet.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Ej verkställda gynnande beslut kan leda till föreläggande av viten om insatsen 
inte har verkställts inom skälig tid.

Beslutsunderlag
 Socialnämndens protokoll 2020-10-22 § 169, KLF Hid: 2020.6144 

KLF Hid: 2020.6144
 Individrapport kvartal två, KLF Hid: 2020.6145

Beslutet skickas till
Socialnämnden  
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§ 276

Statistikrapport avseende ej verkställda gynnande beslut 
enligt 4 § Socialtjänstlagen (SoL) kvartal två 2020
Ärendenr 2020/1466-3.3.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar godkänna redovisad statistikrapport. 

Sammanfattning av ärendet
Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 28 h § (LSS) föreskriver 
att socialnämnden ska lämna en statistikrapport till fullmäktige över hur 
många av nämndens gynnande beslut enligt 9 § LSS som inte har verkställts 
inom tre månader, från dagen för respektive beslut, samt gynnande beslut 
som avbrutits och inte verkställts på nytt inom tre månader. 
 
Socialnämndens verksamheter har följande antal ej verkställda gynnande 
beslut enligt 9 § LSS att rapportera för andra kvartalet fördelade på typ 
av insats och kön.

Typ av insats enligt 9 § p. 1-10 LSS Ej verkställda gynnande beslut 
fördelade på män respektive 
kvinnor 

       Män                    Kvinnor    

Summa total 

Rådgivning eller annat personligt stöd (9.1) 0 0 0 

Biträde av personlig assistans (9.2) 0 0 0 

Ledsagarservice (9.3) 0 0 0 

Biträde av kontaktperson (9.4) 2 2 4

Avlösarservice i hemmet (9.5) 0 0 0 

Kortidsvistelse utanför det egna hemmet 
(9.6) 

0 0 0

Korttidstillsyn för skolungdom över 12 år 
(9.7) 

0 0 0 

Boende i familjehem eller bostad med 
särskild service för barn eller ungdomar 
(9.8) 

0 0 0 

Bostad med särskild service för vuxna eller 
annan särskild anpassad bostad för vuxna 
(9.9) 

10 8 18

Daglig verksamhet (9.10) 0 0 0 
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Summa total 12 10 22

Socialnämnden rapporterar 22 gynnande beslut enligt 9 § LSS som inte har 
verkställts inom föreskriven tid. 

Fyra (4) beslut om biträde av kontaktperson har ej verkställts. Av dessa är vid 
rapporteringstillfället   

- 1 beslut verkställt
- 1 beslut ej verkställt p g a att brukaren inte gått att nå
- 1 beslut ej verkställt p g a att brukaren avbokat möten
- 1 beslut ej verkställt p g a att lämplig uppdragstagare saknas.

Arton (18) beslut om bostad med särskild service har ej verkställts. Av dessa 
är vid rapporteringstillfället 

- 5 beslut verkställda.
- 10 har beslut ej verkställda p g a att den enskilde har tackat nej till 

erbjuden bostad. 
- 3 beslut ej verkställda p g a att ändamålsenlig bostad inte har funnits 

tillgänglig.

En jämförelse med de två föregående kvartalsrapporterna samt det aktuella 
läget visar följande statistiska data: 

Typ av insats enligt 9 § p. 1-10 LSS 2019-12-31   2020-03-31   2020-06-30

Rådgivning eller annat personligt stöd (9.1) 0 0 0 

Biträde av personlig assistans (9.2) 0 0 0 

Ledsagarservice (9.3) 0 0 0 

Biträde av kontaktperson (9.4) 3 3 4

Avlösarservice i hemmet (9.5) 0 0 0 

Kortidsvistelse utanför det egna hemmet 
(9.6) 

0 0 0

Korttidstillsyn för skolungdom över 12 år 
(9.7) 

0 0 0 

Boende i familjehem eller bostad med 
särskild service för barn eller ungdomar 
(9.8) 

0 0 0 

Bostad med särskild service för vuxna eller 
annan särskild anpassad bostad för vuxna 
(9.9) 

29 20 18

Daglig verksamhet (9.10) 0 0 0 

Summa total 32 23 22
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Socialnämnden har 2020-10-22 § 168 beslutat överlämna redovisad 
statistikrapport till kommunfullmäktige. 

Sammanträdet
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta godkänna statistikrapporten och 
finner att fullmäktige bifaller förslaget. 

Dialog:
Ingen dialog har genomförts.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Statistikrapporten redovisas uppdelat på kön på respektive insats för att 
synliggöra eventuella skillnader mellan könen och därmed uppmärksamma 
ojämställdhet.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Ej verkställda gynnande beslut kan leda till föreläggande av viten om insatsen 
inte har verkställts inom skälig tid.

Beslutsunderlag
 Socialnämndens protokoll 2020-10-22 § 168, KLF Hid: 2020.6142
 Individrapport för kvartal två SoL, KLF Hid: 2020.6143

Beslutet skickas till
Socialnämnden
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§ 277

Ombudgetering av kommunbidrag 2020
Ärendenr 2020/1206-2.4.0.2

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att räddningstjänstens kommunbidrag 

för 2020 utökas med 212 000 kr avseende utveckling av systemintegra-
tioner. Medel ombudgeteras från finansförvaltningens anslag för om-
struktureringskostnader.

2. Stadsbyggnadsnämndens kommunbidrag för 2020 utökas med 
1 450 000 kr avseende behov av projektledare samt upprustning av 
väg. Medel ombudgeteras från finansförvaltningens anslag för om-
struktureringskostnader.

3. Socialnämndens kommunbidrag för 2020 utökas med 3 500 000 kr av-
seende utbyggnad av wi-fi inom socialnämndens verksamhetsområ-
den. Medel ombudgeteras från finansförvaltningens anslag för om-
struktureringskostnader.

Reservationer
Sara Viklund (C), Ilkka Isaksson (SD), Carola Lidén (C), Arne Nykänen (C), 
Dan Ankarholm (Sjvp), Per Göransson (SD), Eric Lundvall (C), Leslie Bailey 
(SD), Jonas Brännberg (RS) och Liv Shange Moyo (RS) reserverar sig mot be-
slutet.  

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsens ordförande har efterfrågat förslag från kommundirektören 
på insatser som kan utföras redan under 2020 och på sikt kan sänka kostnader, 
t.ex. genom digitalisering eller utveckling av välfärdsuppdragen. Finansiering 
föreslås ske ur anslaget för omstruktureringskostnader. 

Utifrån det har kommundirektören och kommunstaben samlat in följande 
behov. Kommunstyrelsen/Räddningstjänsten, stadsbyggnadsnämnden samt 
socialnämnden har behov av ett utökat kommunbidrag 2020 avseende insatser 
som vore önskvärda att kunna genomföra under återstående del av 2020 i syf-
te att sänka kostnader kommande år.  

Räddningstjänsten
Genom en systemintegration mellan räddningstjänstens verksamhetssystem 
och kommunens personalsystem, kan lönehanteringen utvecklas och väsent-
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ligt förenklas för heltidsanställd personal. Engångskostnaden beräknas till 60 
000 kr. 

Genom en systemintegration mellan räddningstjänstens verksamhetssystem 
och kommunens personalsystem, kan lönehanteringen utvecklas och väsent-
ligt förenklas för RIB personal. Integrationen skulle förflytta rapportering av 
tid till en nästintill helt automatiserad process.  Engångskostnaden beräknas 
till 29 000 kr

Genom en systemintegration mellan räddningstjänstens verksamhetssystem 
och kommunens ekonomisystem kan faktureringsprocessen inom räddnings-
tjänsten minska ett helt led. Effekthemtagningen uppgår uppskattningsvis till 
mellan 0,6-1 heltidstjänst/år. Engångskostnaden beräknas till 122 550 kr.

Stadsbyggnadsförvaltningen
Stadsbyggnadsförvaltningen har ett behov av en projektledare i syfte att sam-
ordna genomförandet av yteffektivisering/flytt av administrativa lokaler. Pro-
jektledaren ska samordna projektgrupp och arbetsgrupper för respektive för-
valtning samt rapportera till styrgrupp samt hålla ihop information samt kom-
munikation tillsammans med berörda förvaltningar. Beräknad kostnad 250 
000 kr.

Det finns ett behov av upprustning av en del av Gussövägen belägen i 
Sundom. Sträckan är idag en asfalterad väg som betjänar ett fåtal fastigheter 
däribland avloppsreningsverket i Sundom samt den allmänna återvinnings-
stationen. Vägen är idag i dåligt skick och kräver en omfattande upprustning 
för att fungera ändamålsenligt. Idag sker tunga transporter med slambil samt 
sopbil för tömning av slam och återvinningsmaterial längs vägen ett par gång-
er i veckan. 

En utredning avseende ägarförhållandena har genomförts och det kan konsta-
teras att ingen vägförening eller vägsamfällighet finns upprättad. Det innebär 
att ingen part finns för diskussioner avseende investering i vägen. Bysamfäl-
ligheten äger marken och har agerat samtalspart. Eftersom kommunen inte är 
ägare eller har någon rätt till vägen trots ett behov av att upprustning, så kan 
inte investeringen tas i kommunens investeringsplan. Beräknad kostnad om 1 
200 000 kr.

Socialförvaltningen
Socialförvaltningen ser ett behov av att bygga ut wi-fi inom socialnämndens 
verksamhetsområden. Utbyggnaden beräknas till 3,5 mkr. 
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Den digitala utvecklingen ger nya förutsättningar för ett ekonomiskt och soci-
alt hållbart samhälle och ger socialförvaltningen nya förutsättningar till verk-
samhetsutveckling. Exempel på utvecklingsprojekt är digital medicinsignering 
och dokumenthantering, men även digital kommunikation med anhöriga till 
brukare. En viktig aspekt vid denna tid med coronasituationen. För socialför-
valtningen vid Luleå kommun finns stora möjligheter att öka rättssäkerhet, 
effektivisera, förbättra individens självständighet och trygghet samt medarbe-
tarens arbete med stöd av digitala lösningar, där wi-fi är en grundförutsätt-
ning för arbetet. Utbyggnad av wi-fi ingår i socialnämndens digitaliserings-
plan och har skett inom socialnämndens ram och med hjälp av välfärdsteknik-
satsningar från staten, men är inte tillräcklig för att nå den kapacitet som be-
hövs för att klara behoven. 

Kommunstyrelsen har 2020-11-09 § 223 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att räddningstjänstens kommunbidrag för 2020 utökas med 212 000 kr avseen-
de utveckling av systemintegrationer. Medel ombudgeteras från finansförvalt-
ningens anslag för omstruktureringskostnader. Stadsbyggnadsnämndens 
kommunbidrag för 2020 föreslås utökas med 1 450 000 kr avseende behov av 
projektledare samt upprustning av väg. Socialnämndens kommunbidrag för 
2020 föreslås utökas med 3 500 000 kr avseende utbyggnad av wi-fi inom soci-
alnämndens verksamhetsområden. Kommunstaben har föreslagit att medel 
ombudgeteras från finansförvaltningens anslag för omstruktureringskostna-
der för samtliga förslag. Vid behandlingen av ärendet i kommunstyrelsen re-
serverade sig Eric Lundvall (C) mot beslutet. 

Sammanträdet
Carola Lidén (C), Dan Ankarholm (Sjvp), Eric Lundvall (C), Per Göransson 
(SD) och Conny Sundström (KD) föreslår bifalla den första och tredje punkten 
i kommunstyrelsens förslag och avslå den andra punkten som gäller stads-
byggnadsnämnden.

Liv Shange Moyo (RS) föreslår lägga till en fjärde punkt om att fullmäktige 
beslutar att betala ut en extra bonus till alla månadsanställda i Luleå kommun 
på 2 000 kr. Medel tas från finansförvaltningen och de extra statsbidrag kom-
munen erhållit.

Fredrik Hansson (S), Anja Johansson (S) och Bo Larsson (M) föreslår bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslags första punkt under proposi-
tion och finner att fullmäktige bifaller förslaget. 
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Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslags andra punkt och Ca-
rola Lidéns förslag mot varandra och finner att fullmäktige bifaller kommun-
styrelsens förslag. 

Votering begärs och genomförs där en ja-röst innebär bifall till kommunstyrel-
sens förslag gällande den andra punkten och en nej-röst innebär bifall till Ca-
rola Lidéns förslag. 

Efter rösträkning redovisar ordföranden att 61 röster har avlagts varav 45 ja-
röster och 15 nej-röster. En ledamot avstår från att delta i omröstningen. Ord-
föranden finner därmed att fullmäktige har bifallit kommunstyrelsens förslags 
andra punkt. 

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslags tredje punkt under 
proposition och finner att fullmäktige bifaller förslaget. 

Ordföranden ställer slutligen Liv Shange Moyos tilläggsförslag under proposi-
tion och finner att fullmäktige avslår förslaget. 

Dialog:
Dialog har förts med räddningstjänsten, stadsbyggnadsförvaltningen samt 
socialförvaltningen.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Beslutet bidrar till bättre geografisk fördelning av vägåtgärder.

Tillgång till wi-fi ger möjlighet att förbättra individens självständighet och 
trygghet.

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Bättre vägar leder till minskad bränsleförbrukning i fordon. Yteffektiva loka-
ler leder till lägre energi- och resursåtgång.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Beslutet innebär effektivisering genom digitalisering av manuella processer i 
räddningstjänstens lönehantering. Effekthemtagningen uppgår uppskatt-
ningsvis till mellan 0,6-1 heltidstjänst/år. Samordning av administrativa loka-
ler och yteffektivisering förväntas bidra till lägre lokalkostnader på sikt. Till-
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räcklig god standard på vägar minskar risken för reparation av fordon och 
kostnader för bränsle.

Beslutsunderlag
 Kommunstabens beslutsförslag gällande ombudgetering av kommun-

bidrag, KLF Hid: 2020.5644
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-10-12  § 172,

KLF Hid: 2020.5852
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-11-09 § 230, KLF Hid: 2020.6567

Beslutet skickas till
Socialnämnden
Stadsbyggnadsnämnden
Räddningstjänsten
Kommunstabens ekonomienhet 
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§ 278

Kundavtal för derivattransaktioner
Ärendenr 2020/1400-2.4.0.3

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att ingå Nordea Master kundavtal för 

derivattransaktioner samt ingå derivattransaktioner tillhörande avta-
let. 

2. Kommundirektören ges behörighet att teckna avtalet med tillhörande 
dokument. 

Sammanfattning av ärendet
2018 upprättades internbanken vid Luleå kommun och succesivt har hante-
ringen av koncernens finansiella transaktioner ändrats. Att minska risker, 
kostnader och öka intäkter är bakomliggande orsaker till de förändringar som 
genomförts och kommer att genomföras. I den av kommunfullmäktige fast-
slagna finanspolicyn har det fastslagits att valutatransaktioner som är i ut-
ländsk valuta skall säkras så snart dessa flöden är kända. För att möjliggöra 
denna hantering på ett kostnadseffektivt sätt och med lägre finansiella risker 
förutsätts det att Luleå kommun innehar möjligheten till derivattransaktioner 
(se sid 5 finanspolicy). 

Ett derivatinstrument är ett instrument som både kan bidra till ökade eller 
minskade finansiella risker. Med anledning av detta är det idag inskrivet i 
kommunens finanspolicy att derivattransaktioner endast får nyttjas för att 
minska finansiella risker och i syfte att säkra kända finansiella flöden (se sid 5 
finanspolicy). 

Med möjligheten för Luleå kommun att begära offerter i utländsk bolags bas-
valutor, kommer hanteringen av utländska valutaflöden kräva en större mark-
nadsnärvaro och förståelse för de nämnda finansiella instrumenten. Detta 
kommer dock att leda till ökade möjligheter för Luleå kommun att erhålla 
fördelaktiga avtal med leverantörer och därigenom minska framtida kostna-
der. 

Det avtal inkl. bilagor som Nordea kräver för att tillåta Luleå kommun och 
andra kommuner att genomföra derivattransaktioner med Nordea, är för att 
säkerställa att nödvändig kunskap finns hos motparten, över vilka risker/möj-
ligheter dessa instrument innehar. 
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European Market Infrastructure regulation (EMIR) är en europisk lagstiftning 
som sedan den antogs 2012 gradvis trätt i kraft. Ett av de krav som är knutet 
till berörd europeiska lagstiftning är att varje juridisk person innehar ett LEI-
nummer. Luleå kommun innehar sedan 2018 ett LEI-nummer och betalar årli-
gen en avgift knutet till detta. Vid framtida finansiella transaktioner som krä-
ver en rapportering till EMIR kommer detta att skötas av Nordea, på uppdrag 
av Luleå kommun. 

De nödvändiga avtal som är förknippade med att ingå derivattransaktioner 
med Nordea föreslås undertecknas av kommundirektör vid Luleå kommun. 

Kommunstyrelsen har 2020-11-09 § 230 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att ingå Nordea Master kundavtal för derivattransaktioner samt ingå derivat-
transaktioner tillhörande avtalet. Kommundirektören ges behörighet att teck-
na avtalet med tillhörande dokument.

Sammanträdet
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag under proposition och finner 
att fullmäktige bifaller förslaget. 

Dialog:
Dialog har förts med externa banker, kommundirektör och ekonomichef.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Beslutet innebär minskade finansiella risker och kostnader. Att inte ingå avta-
let innebär en försvårad hantering av finansiella flöden och i extremfall avsteg 
från gällande finanspolicy.

Beslutsunderlag
 Nordea Masteravtal, KLF 2020.6033
 Villkor för Nordea Masteravtal, KLF Hid: 2020.6034
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 Riskinformation Nordea, KLF Hid: 2020.6035
 Nordea Master EMIR-åtaganden, KLF Hid: 2020.6036
 Kommunstabens förslag till beslut avseende kundavtal för derivat-

transaktioner, KLF Hid: 2020.6025
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-10-26 § 189,

KLF Hid: 2020.6130
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-11-09 § 230, KLF Hid: 2020.6567

Beslutet skickas till
Kommunstabens ekonomienhet
Samtliga nämnder och förvaltningar
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§ 279

Låneram, borgen för Luleå kommunkoncern 2021
Ärendenr 2020/1354-2.4.2.5

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa låneram för Luleå kommun 

till totalt 1 700 mkr under 2021.
2. Låneram för Luleå Kommunföretags AB:s koncern fastställs enligt ta-

bell 1 nedan till 3 878 mkr under 2021 jämte därpå löpande ränta och 
kostnader för vilken Luleå kommun borgar såsom för egen skuld. Ra-
men avser såväl befintlig lånestock som nyupplåning. 

3. Administrationsavgiften för internbanksverksamhet för 2021 fastställs 
till 0,03%.

4. Borgensavgiften för 2021 fastställs till 0,3 %.

Reservationer
Per Göransson (SD), Ilkka Isaksson (SD) och Ulf Karlström (SD) reserverar sig 
mot beslutet. 

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktige har i enlighet med antagen finanspolicy att besluta
om låneramar för Luleå kommunkoncern, dels för kommunen, dels för de 
helägda dotterbolagen. 

Luleå kommun ingår även borgen såsom för egen skuld för den upplåning 
som görs av helägda dotterbolag. Av finanspolicyn framgår att alla beslut om 
kommunal borgen ska fattas av kommunfullmäktige. Av detta ärende framgår 
omfattningen av dessa åtaganden.

Kommunstyrelsens arbetsutskott har 2020-10-26 § 188 föreslagit kommunfull-
mäktige besluta att fastställa låneram för Luleå kommun till totalt 1 700 mkr 
under 2021. Låneram för Luleå Kommunföretags AB:s koncern enligt tabell 1 
nedan till 3 878 mkr under 2021 jämte därpå löpande ränta och kostnader för 
vilken Luleå kommun borgar såsom för egen skuld. Ramen avser såväl befint-
lig lånestock som nyupplåning. Administrationsavgiften för internbanksverk-
samhet för 2021 fastställs till 0,03%. Borgensavgiften för 2021 fastställs till 0,3 
%.
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Sammanträdet
Per Göransson (SD) föreslår avslå kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag och Per Göranssons förslag 
mot varandra och finner att fullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Beskrivning av ärendet
Föreslagen låneram för 2021 för Luleå kommun uppgår till  1 700 mkr och 
baseras på Luleå kommuns befintliga lån vid utgången av 2020 om 1 000 mkr 
samt beräknad nyupplåningsvolym för 2021 om maximalt 700 mkr. 700 mkr 
inkluderar framtida förslag rörande möjligheten att försäkra bort en del av 
Luleå kommuns pensionsskuld. Inom Luleå Kommunföretag AB:s koncern 
finns idag lån om 2 328 mkr och med ett beräknat nyupplåningsbehov samt 
övertagande av lån för 2021 om 1550 mkr bör låneramen för 2021 för Luleå 
kommunföretagskoncernen uppgå till 3 878 mkr. Totalt uppgår låneramen för 
2021 för Luleå kommunkoncernen till 5 578 mkr. 

Tabell 1: Låneram 2020 för Luleå kommun
Luleå kommunföretag AB 2 400 mkr
Lulebo AB 1 445 mkr
Luleå Hamn AB 33 mkr
Summa Luleå kommunföretags koncern 3 878 mkr
Luleå kommun 1 700 mkr
Total upplåning 5 578 mkr

All nyupplåning i Luleå kommunföretagskoncernen sker i moderbolaget, i 
enlighet med finanspolicy och riktlinjer. Befintliga lån i dotterbolagen som är 
kopplade till derivatinstrument övertas av moderbolaget först i samband med 
förfall, detta på grund utav att förtidslösen av derivat är förknippade med en 
lösenkostnad. Lulebo AB och Luleå Hamn AB kommer av den anledningen att 
ha egna låneramar under en övergångsperiod på några år. De nämnda lånen 
tas succesivt över av moderbolaget i samband med förfall.  Dotterbolagens 
låneramar är kopplade till befintliga lån, medan all nyupplåning sker i moder-
bolaget i enlighet med finanspolicyn och aktuella riktlinjer. Med anledning av 
detta krävs dubbla borgensramar för Luleå Hamn och Lulebo AB, för de lån 
som i början av året ligger hos bolagen men kommer att övertas av internban-
ken under årets gång. Totalt råder det en dubbelräkning om 583 mkr. 

Lulebo AB har ett totalt borgensåtagande vid utgången av 2020 på 1 445 mkr 
varav 1 445 mkr är kopplade till derivat. Vid förfall av lån skall dessa övertas 
av internbanken vid Luleå kommun.  
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Luleå Kommunföretag AB:s styrelse har i enlighet med finanspolicy och fi-
nansinstruktion att i sin tur fastställa en intern ram/limit för respektive dotter-
bolag inom koncernen. Moderbolaget kommer således i sin tur fördela lånera-
men om 2 400 mkr på respektive dotterbolag. 

Borgen
Luleå kommun ingår borgen för lån i helägda dotterbolag. Fram tills nu bor-
gar kommunen för det enskilda dotterbolaget men målet med internbanken är 
att alla externa lån successivt ska övertas till Luleå Kommunföretag AB vilket 
innebär att också borgensåtagandet övertas. För 2021 föreslås en total borgens-
ram om totalt 3 878 mkr för Luleå kommunföretagskoncernen.

Administrationsavgift för internbanksverksamhet 0,03%
För de lån och placeringar som övertas från de helägda dotterbolagen av Lu-
leå kommunföretag AB i samband införandet av internbank tillkommer en 
internbanksavgift om 0,03% som ska motsvara självkostnaden för internban-
ken. 

Borgensavgift om 0,3%
Borgenavgiftens nivå ska ligga till grund för att åstadkomma marknadsmässi-
ga villkor. Påslaget syftar till att möta lagkrav på konkurrensneutralitet. I de 
fall kommunen borgar för de helägda bolagens bankgaranti så ska borgens-
provision utgå med 0,3%.

Dialog:
Dialog har förts med de kommunala bolagen, finansinstitut samt VD för Luleå 
kommunföretag AB.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Beslutet bidrar till en snabbare hantering vid upplåning och ökar möjligheten 
till fördelaktig extern upplåning.
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2014-01-27 Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott Kommunledningsförvaltningen

Beslutsunderlag
 Kommunstabens förslag till beslut avseende låneram, borgen för Luleå 

kommunkoncern 2021, KLF Hid: 2020.6024
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-10-26 § 188, 

KLF Hid: 2020.6129
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-11-09 § 229, KLF Hid: 2020.6566

Beslutet skickas till
Kommunstabens ekonomienhet
Samtliga nämnder, förvaltningar och bolag
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§ 280

Detaljplan för del av Kallax företagsstad, Bergnäset 3:42 och 
del av Bergnäset 1:1.
Ärendenr 2020/1303-3.1.1.3

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar anta detaljplan för del av Bergnäset 3:42, del av 
Bergnäset 1:1.

Reservationer
Leslie Bailey (SD), Sara Viklund (C), Per Göransson (SD), Thomas Olofsson 
(L), Ilkka Isaksson (SD), Carola Lidén (C), William Torikka (Sjvp), Sara Önne-
by Nordström (KD), Arne Nykänen (C), Ingrid Vesterlund (C), Dan Ankar-
holm (Sjvp), Eric Lundvall (C), Nina Berggård (V), Inger Boström (V), Thomas 
Söderström (L), Ylva Mjärdell (L), Kati Jääskeläinen (V), Hans Pettersson (V), 
Jonas Brännberg (RS), Bertil Bartholdson (V), Liv Shange Moyo (RS), Christer 
Stenberg (V) och Lothar Bellgardt (MP) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning av ärendet
Fastighetsägaren till Bergnäset 3:42 har ansökt om ändrad detaljplan och utö-
kad fastighet i nordväst och nordost. Syftet med den föreslagna ändringen är 
att underlätta fordonsrörelser inom fastigheten. Verksamheten kommer i sam-
band med detta att kunna expandera, vilket i sin tur kan leda till fler arbetstill-
fällen. 

Detaljplanen kommer inte att möjliggöra ny bebyggelse utöver befintliga re-
gleringar enligt gällande plan, PL152, där högsta exploateringsgrad är 40% av 
fastighetens yta motsvarande ungefär 6000 kvm. Fastigheten har i dagsläget 
en outnyttjad byggrätt, varför en ökning av byggrätten inte anses i linje med 
planens syfte eller planuppdraget. Högsta exploateringsgrad i denna detalj-
plan föreslås till högsta byggnadsarea på 6000 kvm.

Planområdet är beläget i ett befintligt verksamhets-/industriområde och grän-
sar i norr till tallskog. Skogen innehåller naturvärden som ska bevaras. Norr 
om fastigheten i ostlig-västlig riktning finns flera gångstråk med starka sociala 
värden där både boende och djur rör sig. 
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I samband med detaljplanens genomförande finns det risk för ett en del av 
den närliggande skogen påverkas. Ett fåtal träd kan komma att behöva fällas 
bland annat för att möjliggöra slänter längst med fastighetsgränsen i nordost. 

Trädfällning kommer också att behöva utföras i den nordvästra delen av om-
rådet där marken till största del består av skog. Träden i det nordvästra områ-
det har inventerats, men inte visat på några nämnbara naturvärden, till skill-
nad från skogspartiet i nordost som istället har mycket höga naturvärden.

Planområdets intentioner är att utveckla industriområdet, vilket inte går i linje 
med översiktsplanen för det utpekade området. 

Stadsbyggnadsnämnden har 2020-09-24 § 96 föreslagit kommunfullmäktige 
besluta att inte anta detaljplan för del av Bergnäset 3:42, del av Bergnäset 1:1. 
Vid behandlingen av ärendet i stadsbyggnadsnämnden reserverade sig Anja 
Johansson (S), Margaretha Lindbäck (S), Roger Brandell (S), Josef Sandström 
(S), Inez Thomasson Olofsson (S) och Lena Aronson (S) mot beslutet.

Kommunstyrelsen har 2020-11-09 § 219 föreslagit kommunfullmäktiga besluta 
att anta detaljplan för del av Bergnäset 3:42, del av Bergnäset 1:1. Vid behand-
lingen av ärendet i kommunstyrelsen reserverade sig Malin Svedjeholm (MP), 
Eric Lundvall (C), Nina Berggård (V), Thomas Söderström (L), Dan Ankar-
holm (Sjvp), Per Göransson (SD) och Samuel Ek (KD) mot beslutet.  

Sammanträdet
Anders Josefsson (M), Anja Johansson (S), Fredrik Wiberg (M), Margaretha 
Lindbäck (S) och Maritha Meethz (S) föreslår bifalla kommunstyrelsens för-
slag. 

Bo Larsson (M), Bertil Bartholdson (V), Eric Lundvall (C), Carola Lidén (C), 
Dan Ankarholm (Sjvp), Conny Sundström (KD), Thomas Söderström (L), Liv 
Shange Moyo (RS), Per Göransson (SD) och Ylva Mjärdell (L) föreslår avslå 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag och Bo Larssons förslag mot 
varandra och finner att fullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och genomförs där en ja-röst innebär bifall till kommunstyrel-
sens förslag och en nej-röst innebär avslag till förslaget. 

Efter rösträkning redovisar ordföranden att 60 röster har avlagts varav 32 ja-
röster och 28 nej-röster. Ordföranden finner därmed att fullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 
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Dialog:
Dialog har förts enligt regelverket för detaljplaneprocessen med samråd och 
granskning av planförslaget. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
En bedömning kan göras först i senare skede.

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
En bedömning kan göras först i senare skede.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Beslutet påverkar klimatet både negativt och positivt. Planförslaget ligger in-
om befintlig bebyggelse och omgärdas av befintlig infrastruktur. Det finns 
goda möjligheter till hållbart resande. Nybyggnation innebär en ökad resurs-
förbrukning. Planförslagets genomförande innebär att ett flertal bevarande-
värda tallar måste fällas.   

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Beslutet har en positiv påverkan på starkare ekonomi för tillväxt med fler
arbetstillfällen och för Luleå som en attraktiv stad. Förslaget möjliggör att det 
befintliga företaget kan expandera. 

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens protokoll 2019-06-03 § 155, KLF Hid 2019.2337
 Plankarta med bestämmelser och illustration 

KLF Hid: 2020.5425
 Planbeskrivning, 2020-07-02, KLF Hid: 2020.5430
 Granskningsutlåtande, 2020-06-10, KLF Hid: 2020.5429
 Samrådsredogörelse, KLF Hid: 2020.5428
 Stadsbyggnadsnämndens arbetsutskotts protokoll 2020-09-10 § 42, 

KLF Hid: 2019.4369
 Presentation detaljplan Kallax företagsstad, KLF Hid: 2020.5426
 Stadsbyggnadsnämndens protokoll 2020-09-24 § 96, 

KLF Hid: 2020.5585
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-10-12 § 170,

KLF Hid: 2020.5851
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-11-09 § 219, KLF Hid: 2020.6556

Beslutet skickas till
Stadsbyggnadsnämnden
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§ 281

Revidering av riktlinjer för anslaget för Covid-19
Ärendenr 2020/1322-2.4.0.3

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att revidera anvisning gällande anslaget för 
Covid-19 så att kommunstyrelsens arbetsutskott ges möjlighet att bevilja nytt-
jande av medel under hela år 2020.

Sammanfattning av ärendet
Vid kommunfullmäktige 2020-06-15 § 120 fastställdes anvisning gällande nytt-
jande av medel från anslag avseende Covid-19. Anvisningen ger kommunsty-
relsens arbetsutskott möjlighet att besluta om nyttjande av medel från anslaget 
i samband med behandlingen av delårsrapporten per augusti samt månads-
rapporten per oktober. 

Med anledning av att pandemin alltjämt pågår finns behov av att uppdatera 
anvisningen så att kommunstyrelsen arbetsutskott ges möjlighet att besluta 
om nyttjande av medel från anslaget under hela år 2020.

Förslag till reviderad anvisning för anslaget för Covid-19:

Kommunfullmäktige har beslutat att inrätta ett anslag på 8 mkr i syfte att hantera 
kostnader och förlorade intäkter som kan uppstå på grund av rådande pandemi. 

Anslagna medel ska möjliggöra för nämnder/förvaltningar att ansöka om extra kom-
munbidrag under 2020 om kostnader alternativt minskade intäkter som är kopplade 
till pandemin inte går att hantera inom tilldelad ram utan att grunduppdraget påver-
kas. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott ges möjlighet att under hela år 2020 besluta om 
nyttjande av medel från anslaget för Covid-19. Ansökan av medel från anslaget ska 
ske via kommunstabens ekonomienhet.    

Kommunstyrelsen har 2020-11-09 § 224 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att revidera anvisning gällande anslaget för Covid-19 så att kommunstyrel-
sens arbetsutskott ges möjlighet att bevilja nyttjande av medel under hela år 
2020.
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Sammanträdet
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag under proposition och finner 
att fullmäktige bifaller förslaget. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Beslutet har ingen påverkan för utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Beslutsunderlag
 Kommunstabens beslutsförslag gällande revidering av anvisningar för 

anslaget för covid-19, KLF Hid: 2020.5649
 Gällande anvisning för anslaget för covid-19, KLF Hid: 2020.2860
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-10-12 § 174,

KLF Hid: 2020.5854
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-11-09 § 224, KLF Hid: 2020.6561

Beslutet skickas till
Samtliga nämnder och förvaltningar
Kommunstabens ekonomienhet 
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§ 282

Motion (C) avseende att bygga hållbart i det offentliga Lu-
leå
Ärendenr 2019/851-1.1.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bifalla den delen av motionen som innebär att 
på lång sikt öka andelen förnyelsebart material i det offentliga Luleå och i öv-
rigt avslå motionen.  

Reservationer
Arne Nykänen (C), Ingrid Vesterlund (C), Sara Viklund (C), Eric Lundvall (C), 
Carola Lidén (C) och Jonas Brännberg (RS) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning av ärendet
Mattias Nilsson (C), Eric Lundvall (C), Carola Lidén (C) och Arne Nykänen 
(C) har lämnat in en motion om hållbart byggande. 

Kommunfullmäktige beslutade 2019-05-20 § 134 att motionen fick ställas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. Kommunstabens avdelning 
demokrati och samhälle har handlagt ärendet. 

Kommunstyrelsen beslutade 2020-08-17 § 162 att återremittera ärendet för att 
komplettera med en utredning av konsekvenser av förslaget gällande att på 
kort sikt upphandla hållbart samt motionens förslag om dialog med Lulebo 
kring användandet av trä och förnybara material.

Kommunstaben har därefter behandlat ärendet på nytt och kompletterat med 
en bilaga med en utredning av konsekvenser av förslaget gällande att på kort 
sikt upphandla hållbart samt motionens förslag om dialog med Lulebo kring 
användandet av trä och förnybara material.

Kommunstabens yttrande
Trä är ett förnyelsebart material, det lagrar koldioxid under den tid det är 
byggnadsmaterial och det är en lokal resurs. Jämfört med betong och stål är 
trä idag ett mer klimatsmart byggnadsmaterial, även om forskning pågår för 
att sänka koldioxidutsläppen för både betong och stål.
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Motionärerna vill att Luleå kommun i större utsträckning ska välja förnybara 
material vid byggnation. 

Att bygga med förnybara material ligger i linje med beslut som tidigare fattats 
genom Luleå kommuns nio övergripande mål, översiktsplanering och strate-
giområdet minskad klimatpåverkan. Kommunstaben rekommenderar därför 
att motionen bifalls i den del som avser byggande i Luleå kommuns regi. 

Luleå kommun väljer ofta trä där det är lämpligt och möjligt. Hållbarhet bör 
bedömas i varje investering. Som ett verktyg för att öka användandet av för-
nybara material i kommunala byggprojekt skulle det vara lämpligt att på sikt 
implementera ett arbetssätt som använder sig av livscykelanalys (LCA) för att 
bedöma klimatpåverkan. 

Förslagsställarna vill också att kommunen i dialog med Lulebo ska verka för 
att trä och andra förnybara material ska vara förstahandsval, så länge kostna-
derna inte blir orimligt höga. Lulebo har uttryckt en tveksamhet kring om det 
är möjligt att göra utan att frångå LOU. 

Lulebo har skattemässiga villkor att förhålla sig till, ska drivas affärsmässigt 
enligt Allbolagen och hålla sig till förhandlade hyresnivåer samtidigt som nya 
projekt påverkas av Boverkets beräkningsmodell för investeringsbidrag. Den-
na ekvation leder till att Lulebo ofta avropar koncepthus upphandlade av Sve-
riges Allmännytta, s.k. Kombohus, för att få ihop investeringskalkylen. I det 
avropet är det inte möjligt att utesluta de som bygger i exempelvis betong för 
att avropa ett anbud längre ner på ranking/turordning som bygger i trä.

Det sker utveckling på området, Sveriges Allmännytta upphandlar regel-bun-
det och redan under sommaren 2020 skulle det kunna vara möjligt att avropa 
hus med ”bra energiprestanda och låg miljöpåverkan.” Det återstår dock att se 
vilka utföranden/leverantörer som kommer att vinna upphandlingen.

Kommunstaben har föreslagit fullmäktige besluta bifalla den del av motionen 
som avser Luleå kommun, men avslå den del som avser Lulebo med hänvis-
ning till bilaga med utredning av konsekvenser av förslaget gällande att på 
kort sikt upphandla hållbart samt motionens förslag om dialog med Lulebo 
kring användandet av trä och förnybara material.

Kommunstyrelsen har 2020-11-09 § 228 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att bifalla den delen av motionen som innebär att på lång sikt öka andelen 
förnyelsebart material i det offentliga Luleå och i övrigt avslå motionen.  Vid 
behandlingen av ärendet i kommunstyrelsen reserverade sig Eric Lundvall 
(C), Malin Svedjeholm (MP) och Per Göransson (SD) mot beslutet.
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Sammanträdet
Carola Lidén (C), Lothar Bellgardt (MP), Jonas Brännberg (RS), Erland Nilsson 
(LpO), Bo Larsson (M) och Arne Nykänen (C) föreslår bifalla motionen i sin 
helhet. 

Maritha Meethz (S), Conny Sundström (KD), Eric Eriksson (S) och Anders 
Josefsson (M) föreslår bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag och Carola Lidéns förslag mot 
varandra och finner att fullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och genomförs där en ja-röst innebär bifall till kommunstyrel-
sens förslag och en nej-röst innebär avslag till förslaget. 

Efter rösträkning redovisar ordföranden att 60 röster har avlagts varav 48 ja-
röster och 11 nej-röster. En ledamot avstår från att delta i omröstningen. Ord-
föranden finner därmed att fullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Beskrivning av ärendet
Hinder för hållbart byggande 
Boverket pekade 2018 ut några hinder för lägre klimatpåverkan från bygg- 
och fastighetssektorn: bristande kunskap i att beräkna en byggnads klimatut-
släpp, avsaknad av direkt affärsnytta med att bygga med mindre klimatpåver-
kan samt att det är först på senare år som trä har börjat användas som stom-
material i större byggnader vilket medför osäkerheter och därmed högre kal-
kylerad riskpremie hos byggherrarna. (Hållbart byggande med minskad kli-
matpåverkan, Boverket, Rapport 2018:5) 

Trä-, betong- och stålstommar 
När det gäller trähus idag så avses oftast hus där stommen till övervägande 
del består av trä. Betong är idag det vanligaste stommaterialet i flerbostads-
hus, trä i småhus och stål är vanligast för större kommersiella enplansbyggna-
der. För samtliga byggnadstyper är betong dominerande som grundlägg-
ningsmaterial. Många stommar består av en kombination av flera material.  

Betong och stål genererar större koldioxidutsläpp än trä som byggnadsmateri-
al. Forskning pågår för att generera lägre utsläpp för både stål och betong, 
bland annat siktar betongbranschen på att halvera utsläppen inom 5 år och att 
uppnå klimatneutral betong inom 20–30 år sett ur ett livscykelperspektiv.

52S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 1
73

59
4b

b-
4e

fe
-4

6f
d-

98
0c

-e
41

b5
77

a4
42

b



LULEÅ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

 Kommunfullmäktige 2020-11-23

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande

2014-01-27 Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott Kommunledningsförvaltningen

Fasader 
Även fasaden kan naturligtvis vara i trä. Stommaterialet utgör en större andel 
av byggnaden och betyder därför mer för klimatpåverkan. För fasadmaterial 
tillkommer ev. målning och underhåll som påverkar såväl klimatavtryck som 
ekonomi.  
 
Hur bygger Luleå Kommun 
Luleå kommun som byggherre utgår från sina egna projekteringsanvisningar 
som bland annat säger: 

”Använd naturliga, miljövänliga material, tex trä, lera, tegel, klinker, puts, betong 
och lättbetong, linoleum och linoljefärg.” 
”I syfte att minska de utv. underhållskostnaderna under byggnadens bruksskede skall 
fasadmaterial med förväntat låga underhållskostnader väljas. Här skall särskilt klotter-
problem beaktas. Exempelvis ska målade träfasader på flervåningshus vara synnerli-
gen väl arkitektoniskt motiverade innan de väljs och då först efter samråd med bestäl-
laren.” 

En helhetsbedömning avseende material och andra faktorer görs alltid. Ibland 
kan träfasad väljas bort med hänsyn till att den inte passar in i om-givningen 
eller att kommunen får ökade underhållskostnader pga. höjden på byggna-
den. Som exempel kan tas den nya gymnastikhallen på Arcus som har en 
trästomme men inte en träfasad med hänsyn främst till underhållet och höj-
den på byggnaden.  

För enplansbyggnader är ofta trä ett bra alternativ. Kommunen bygger just nu 
en ny enplansförskola i anslutning till Furuparksskolan med trästomme och 
träfasad. 

Helhetsbedömningen sker idag utifrån bland annat erfarenhet och bedöm-
ningar, men inte med stöd av LCC eller LCA. (LCC beaktar de ekonomiska 
kostnaderna i livscykeln, medan LCA beaktar miljöpåverkan genom exempel-
vis en beräkning av koldioxidutsläpp.) Om Luleå kommun ska styra om mot 
att använda mer trä vid nybyggnad kommer kommunen att behöva tänka 
annorlunda kring fasader för att undvika omfattande underhåll och därmed 
ökade driftskostnader. Det kan vara så att alla träfasader inte skall vara måla-
de utan att andra typer av färg eller behandlat trä, typ thermowood, sioo:x 
behandling m.fl. ska användas. Hänsyn till detta kan behöva tas redan i detalj-
planeskede. 
 
Hur bygger Lulebo AB
Lulebo har ingen uttalad strategi avseende hållbart byggande utan det är and-
ra kriterier som styr materialval m.m. De har fokus på att bygga så ekono-
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miskt som möjligt för att hålla nere såväl investeringskostnad som hyror. Som 
aktiebolag och som allmännyttigt bostadsföretag måste de förhålla sig till rå-
dande lagstiftning där det framför allt är LOU (Lagen om offentlig upphand-
ling) som är relevant i den här frågan. Lulebo menar att det gör det svårt för 
dem att styra materialval och samtidigt upphandla en totalentreprenad. 

Som en lösning för att påskynda byggprocessen och få en både lägre och mer 
förutsägbar investeringskalkyl använder sig Lulebo ofta av typhus upphand-
lade via Sveriges Allmännytta (Bransch- och intresseorganisation). Av de två 
senaste projekten som avropats via Sveriges Allmännytta har det ena blivit 
uppfört i trä och det andra med betongelement. 

Vilket material ska väljas
Olika stommaterial har sina för- och nackdelar. Faktorer som behöver beaktas 
när stommaterial väljs är bland annat egentyngd, hållfasthet, ljudisolerande 
egenskaper, brännbarhet, fuktegenskaper, möjlighet att prefabricera, uttork-
ningstider, möjligheter till formgivning och arkitektoniska uttryck, byggmeto-
der och behov av väderskydd under byggfasen.  

Luleå kommun är som byggherre intresserad av låga byggkostnader och låga 
driftskostnader. Kommunen månar också om att i sina egna projekt föregå 
med gott exempel avseende gestaltning, anpassning till platsen och att bidra 
till en god helhetsverkan i stads- eller landskapsbilden. 

Med detta sagt har valet av byggnadsmaterial stor betydelse för hur stor eller 
liten miljöpåverkan blir från produktionen. Trä har ur klimatsynpunkt flera 
fördelar – låg energiåtgång vid framställning av byggnadsmaterial, träet lag-
rar kol under byggnadens hela livstid, när byggnadens livscykel är slut kan 
träet återanvändas eller användas för energiändamål. Av den anledningen bör 
kommunen öka andelen trä i byggandet, men det är inte lämpligt eller möjligt 
i alla projekt. Här bör klimatbedömningen i investeringskalkylen kunna vara 
ett verktyg för att minska miljöpåverkan vid egna byggprojekt. I den bedöm-
ningen bör LCA användas i den mån data finns tillgänglig.

Dialog:
Dialog har skett mellan kommunstabens samhällsutvecklingsenhet och stads-
byggnadsförvaltningens avdelning plan, avdelning fastighetsförvaltning och 
verksamhetsnära service samt Lulebo AB.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 
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Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Beslutet kommer att bidra till att målet uppnås genom att andelen förnyelse-
bara material ökar i Luleå kommuns byggprojekt.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Beslutsunderlag
 Motion (C) att bygga hållbart i det offentliga Luleå, KLF Hid: 2019.3504
 Kommunstabens beslutsförslag gällande motion om att bygga hållbart 

i det offentliga Luleå, KLF Hid; 2020.5658
 Information om betong-, trä- och stålstommar, KLF Hid: 2020.3168
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-08-17 § 162, KLF Hid: 2020.4464
 Komplettering efter återremiss, KLF Hid: 2020.5659
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-10-12 § 176,

KLF Hid: 2020.5858
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-11-09 § 228, KLF Hid: 2020.6565

Beslutet skickas till
Motionärerna
Kommunstabens samhällsutvecklingsenhet
Stadsbyggnadsförvaltningen
Lulebo AB 
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§ 283

Snabbinterpellation (V) angående hur folkomröstningens 
resultat ska hanteras
Ärendenr 2020/1504-1.1.1.6

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anse interpellationen besvarad.  

Sammanfattning av ärendet
Bertil Bartholdson (V) har lämnat in en interpellation gällande folkomröst-
ningen om skolstrukturen i Luleå. Han frågar kommunstyrelsens ordförande 
samt barn- och utbildningsnämndens ordförande följande: 

1. Hur snabbt kommer ni genomföra åtgärder med anledning av utfallet i 
folkomröstningen? 

2. Hur vill ni genomföra framtagandet av en ny utvecklingsplan i enlig-
het med folkomröstningens krav?

3. Ska någon del av planerna i ”Framtidens skola” pausas med anledning 
av resultatet i folkomröstningen? 

4. Är i beredda att ompröva någon av de genomförda nedläggningarna 
av skolor och förskolor som skett i Luleå de senaste åren? 

5. Hur vill ni förändra dialogen med personal, barn, föräldrar och med-
borgare i framtiden? 

Sammanträdet
Fredrik Hansson (S) föredrar svar på interpellationen och föreslår att den där-
med är besvarad. 

Fredrik Hansson svarar att åtgärder med anledning av folkomröstningen 
kommer att genomföras så snart som möjligt efter beslut i kommunfullmäkti-
ge. Barn- och utbildningsnämnden kommer att få i uppdrag att föreslå struk-
tur för skolor och förskolor områdesvis via en öppen och förutsättningslös 
process. Verkställighet av de beslut inom ”Framtidens skola” kommer föreslås 
avbrytas, däremot kvarstår redan verkställda beslut om skolnedläggningar. 

I interpellationsdebatten deltar Fredrik Hansson (S), Bertil Bartholdson (V), 
Thomas Söderström (L), Arne Nykänen (C) och Liv Shange Moyo (RS). 
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Beslutsgång
Ordföranden ställer Fredrik Hanssons förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Interpellation (V) gällande hanteringen av resultatet från folkomröst-

ningen, KLF Hid: 2020.6480
 Svar på interpellation om hanteringen av resultatet från folkomröst-

ningen, KLF Hid: 2020.6882
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